
Protokół 

Zwyczajnego Sprawozdawczego Krajowego Zjazdu Delegatów 

Polskiego Związku Lekkiej Atletyki 

w trybie online 

z dnia 28 czerwca 2022 r. 

 

Rozpoczęcie obrad: I termin, godzina 10:35 

 

1. Otwarcie Zjazdu. 

 

Prezes dr Henryk Olszewski otworzył obrady odbywającego się w trybie on-line Zwyczajnego 

Sprawozdawczego Krajowego Zjazdu Delegatów Polskiego Związku Lekkiej Atletyki 

i powitał uczestniczących w obradach delegatów. Wyraził nadzieję na sprawny przebieg obrad 

i poprosił przedstawicielkę firmy obsługującej obrady od strony technicznej o przekazanie 

delegatom niezbędnych wskazówek dotyczących transmisji obrad oraz głosowań. 

Kamila Pocheć z firmy TE Univcomp udzieliła niezbędnych wskazówek dotyczących sposobu 

zabierania głosu w dyskusjach, zgłaszania ewentualnych problemów technicznych, a także 

przeprowadziła próbne głosowanie. 

 

2. Wybór Przewodniczącego i  zastępcy  Przewodniczącego Zjazdu. 

 

Prezes dr Henryk Olszewski zaproponował na przewodniczącego Zjazdu kandydaturę doktora 

Lecha Leszczyńskiego oraz na zastępcę doktora Filipa Moterskiego. 

Wobec braku zgłoszeń innych kandydatur zaproponował głosowanie en bloc oraz zarządził 

głosowanie nr 1 w tej sprawie. 

W wyniku głosowania: 

Za -  54 głosy, 

Przeciw – 0 głosów, 

Wstrzymujących się – 0 głosów 

 

Walny Zjazd dokonał wyboru Prezydium w składzie: przewodniczący – dr Lech Leszczyński 

oraz zastępca przewodniczącego – dr Filip Moterski. 

 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 



 

Przewodniczący dr Lech Leszczyński podziękował za wybór w imieniu swoim oraz dra Filipa 

Moterskiego. Przypomniał, że porządek obrad oraz Regulamin obrad delegaci otrzymali  

w materiałach na Zjazd drogą mailową. Wobec braku zgłoszeń uwag do porządku obrad 

zarządził głosowanie nr 2 w sprawie zatwierdzenia porządku obrad.  

W wyniku głosowania: 

Za -  55 głosów, 

Przeciw – 0 głosów, 

Wstrzymujących się – 0 głosów 

Walny Zjazd zatwierdził proponowany porządek obrad. 

 

4. Zatwierdzenie regulaminu obrad. 

 

Przewodniczący dr Lech Leszczyński zarządził głosowanie nr 3 w sprawie zatwierdzenia 

regulaminu obrad.  

W wyniku głosowania: 

Za -  55 głosów, 

Przeciw – 0 głosów, 

Wstrzymujących się – 0 głosów 

Walny Zjazd zatwierdził proponowany Regulamin obrad. 

 

5. Stwierdzenie prawidłowości zwołania Zjazdu oraz zdolności Zjazdu do 

podejmowania uchwał. 

 

Przewodniczący dr Lech Leszczyński stwierdził na podstawie raportu systemowego, 

że zalogowanych do uczestnictwa w obradach on-line jest 57 delegatów z 95 uprawnionych 

delegatów, zatem Walny Zjazd jest zdolny do podejmowania prawomocnych Uchwał.  

 

6. Przedstawienie sprawozdania Zarządu z działalności PZLA w 2021 rok. 

 

Sprawozdanie Zarządu przedstawiła główna księgowa Związku Urszula Maksim. Na wstępie 

poinformowała, że przedstawione delegatom w materiałach na Zjazd sprawozdanie finansowe  

było sprawozdaniem wstępnym, przygotowanym do badania bilansu. Poinformowała, że 

badanie bilansu zostało zakończone, zatem przedstawiła jego wyniki. Biegła rewident nie 



stwierdziła żadnych zagrożeń w kontynuacji działalności Związku. Głównym zaleceniem 

biegłego rewidenta było utworzenie rezerw na zobowiązania oraz odpisów na należności. 

Podkreśliła, że jest to działanie techniczne, nieodzwierciedlające faktycznego stanu finansów 

Związku.   

Rachunek zysków i strat zamknął się na dzień 31 grudnia 2021 roku stratą w wysokości 

530 969,50 zł.  

Wyjaśniła, że taki wynik finansowy jest efektem następujących działań:  

• utworzenia odpisów aktualizujących, a także rezerw. Kwota wszystkich odpisów 

wyniosła ponad 481 000 zł.   

• zapłaty należnego wobec Skarbu Państwa podatku dochodowego w wysokości  142 000 

zł. Wynika on z udzielenia przez Związek na rzecz spółki pożyczki w wysokości 700 

000 zł, co nie stanowi wydatku na cele statutowe. Urszula Maksim podkreśliła, że czyni 

starania o odzyskanie tych środków, starając się uzyskać pozytywną interpretację 

przepisów w tym zakresie. 

Urszula Maksim  podkreśliła, że gdyby nie zaistniała konieczność tworzenia rezerw i odpisów, 

strata bilansowa wyniosłaby 49 000 zł.  Wynik ten uznała za relatywnie dobry, przypominając, 

że był to rok zakończenia inwestycji – nowej siedziby Związku.  

Zachęciła do zadawania pytań i wyraziła gotowość szczegółowego wyjaśnienia każdej pozycji 

bilansowej, a także do przesłania delegatom sprawozdania finansowego. Poinformowała 

również, że będzie ono powszechnie dostępne w KRS.  

Na zakończenie zaproponowała, aby Zjazd podjął Uchwałę o pokryciu powstałej straty 

z kapitału zapasowego PZLA. 

 

 

7. Przedstawienie  sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej PZLA w 2021 

roku. 

 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w roku 2021 przedstawił jej przewodniczący 

Robert Paluch. Poinformował, że Komisja Rewizyjna funkcjonowała w dwóch etapach pod 

względem jej składu osobowego. W pierwszym etapie, do momentu wyborów, skład ten 

przedstawiał się następująco: Leszek Danecki – przewodniczący, Wiesław Rożej  i Tomasz 

Dąbrowski – członkowie. We wrześniu 2021 r. odbyły się wybory, co zaskutkowało zmianami 

personalnymi również w Komisji Rewizyjnej. Jej obecny skład przedstawia się następująco: 

Robert Paluch – przewodniczący, Michał Stinger i Tomasz Dąbrowski – członkowie. Komisja 



Rewizyjna w nowym składzie odbyła w 2021 roku tylko jedno spotkanie, na którym 

ukonstytuowała się. Robert Paluch przypomniał, że działanie Komisji Rewizyjnej w 

poprzednim składzie zostało omówione i podsumowane podczas Zjazdu Wyborczego, który 

miał miejsce we wrześniu 2021 r.  

 

 

8. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego PZLA za 2021 rok. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji nad sprawozdaniami przewodniczący dr Lech Leszczyński 

zarządził głosowanie nr 4 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego PZLA za rok 

2021. 

W wyniku głosowania: 

Za -  53 głosy, 

Przeciw – 0 głosów, 

Wstrzymujących się – 3 głosy 

Walny Zjazd zatwierdził sprawozdanie finansowe PZLA za rok 2021. 

Następnie przewodniczący dr Lech Leszczyński zaproponował przeprowadzenie głosowania 

z punktu 11. porządku obrad w sprawie podjęcia Uchwały o pokryciu straty za rok 2021 

z kapitału rezerwowego zgodnie z wnioskiem głównej księgowej Urszuli Maksim  

Zarządził głosowanie nr 5 w tej sprawie: 

W wyniku głosowania: 

Za -  53 głosy, 

Przeciw – 1 głos, 

Wstrzymujących się – 3 głosy 

Walny Zjazd uchwalił sposób pokrycia straty za rok 2021 z kapitału rezerwowego.  

 

Przewodniczący dr Lech Leszczyński poinformował delegatów, że na krótko przed 

rozpoczęciem Walnego Zjazdu do Zarządu PZLA wpłynął wniosek Tomasza Wieczorka 

o udzielenie pełnej i szczegółowej informacji na temat działań podjętych przez Zarząd PZLA 

w zakresie realizacji Uchwały Walnego Zjazdu Sprawozdawczo-Wyborczego z dnia 18 

września 2021 roku dotyczącej waloryzacji stawek sędziowskich.  

Przewodniczący dr Lech Leszczyński poprosił, aby wyjaśnienia w tej sprawie złożył 

przewodniczący Kolegium Sędziów PZLA dr Filip Moterski. Sam na wstępie poinformował, 

że Zarząd uznaje sprawę zmiany stawek sędziowskich za bardzo ważną i zapewnił, że podjęte 



zostały działania zmierzające do podniesienia tych stawek. W tygodniu, w którym odbywa się 

Zjazd odbędzie się spotkanie wyjaśniające Centralnego Kolegium Sędziów z przewodniczącym 

Kolegium Sędziów PZLA, natomiast tydzień później planowane jest spotkanie online z 

przedstawicielami Centralnego Kolegium Sędziów w sprawie przygotowania materiału na 

posiedzenie Zarządu. Podkreślił, że sprawa ta jest traktowana w sposób poważny i jest trudna 

w sytuacji ogólnie rosnących kosztów organizacji zawodów międzynarodowych. Wyraził 

przekonanie, że uda się wypracować kompromis. 

 

Dr Filip Moterski, przewodniczący Centralnego Kolegium Sędziów PZLA  podziękował za 

chęć podjęcia rozmów w tej sprawie, uznając ja za palącą z uwagi na coraz większe problemy 

z zapewnieniem obsługi sędziowskiej zawodów. Zwrócił uwagę na konieczność nie tylko 

podniesienia stawek sędziowskich, ale również tworzenia programów minutowych zawodów, 

aby zapewnić bardziej kompaktowy ich przebieg. Zwrócił uwagę na istniejący od 2-3 lat 

niepokojący trend wzrostowy średniej wieku sędziów, co oznacza odchodzenie młodych ludzi 

od tego zawodu.  

 

9. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania Zarządu z działalności PZLA w 2021 

roku. 

 

Przewodniczący dr Lech Leszczyński zarządził głosowanie nr 6 w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania z działalności PZLA w 2021 roku.  

W wyniku głosowania: 

Za -  54 głosy, 

Przeciw – 0 głosów, 

Wstrzymujących się – 2 głosy 

Walny Zjazd zatwierdził sprawozdanie z działalności PZLA w 2021 roku.  

 

 

10. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej 

PZLA w 2021 roku. 

 

Przewodniczący dr Lech Leszczyński zarządził głosowanie nr 7 w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej w 2021 roku.  

W wyniku głosowania: 



Za -  54 głosy, 

Przeciw – 0 głosów, 

Wstrzymujących się – 3 głosy 

Walny Zjazd zatwierdził sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 2021 roku.  

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia straty PZLA za 2021 rok z kapitału 

rezerwowego 

 

Uchwała została podjęta w wyniku głosowania nr 5 przeprowadzonego w punkcie 8. porządku 

obrad. 

 

12. Zakończenie Zjazdu 

 

Prezes dr Henryk Olszewski  podziękował wszystkim delegatom za udział i za sprawne 

przeprowadzenie Zjazdu.  Ponownie odniósł się do wyniku finansowego, zapewniając, że 

pokrycie straty  z funduszu zapasowego nie stanowi zagrożenia dla finansów Związku, 

ponieważ fundusz ten wynosił 3 569 935 zł. Przypomniał, że w roku 2021 następowały ostatnie 

płatności związane z inwestycją budowy biura Związku, którą uznał za kapitał Związku, który 

będzie mu służył w przyszłości.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący dr Lech Leszczyński zamknął obrady 

Walnego Sprawozdawczego Zjazdu PZLA.  

 

        Protokół sporządziła  

   Beata Harassek 

 


